
 
 
Dagsorden til skolebestyrelsesmødet onsdag d. 24.04.25. kl. 18.30-21.00 

Deltagere: Catrine S. Jespersen, Thea Mukai, Søren Lund-Olsen, Pil Birkefeldt Møller Pedersen, Helle Servé, Berit Toft 
Hasselstrøm, Irene Bak, Søren Marcussen, Klavs Heltoft, Lone Grosen.  
SFO-forældreråd: Uffe Asbjørn Ludvigsen, Peter Egeløkke Christensen, Pil Birkefeldt Møller Pedersen (også medlem af 
bestyrelsen), Kristian Jannsen (medarbejder rep) 

Fraværende:  
Skolebestyrelse:  Jacob Froulund Nørmølle, Aya Wael Matar (8c), Ajmal Dawar (8a) og Iben Bødker 
 

 Dagsorden 
Hvad omhandler punktet, og er det til orientering 
(O), drøftelse (D) eller beslutning (B) 

Tid Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på 
beslutning, angivelse af evt. ansvarlig og evt. deadline. 

Ansvar 
 

1. Velkommen og sang 
 

18.30  Thea/ Søren 

2. Godkendelse af referat fra d. 19.03.25. (B) 
Er godkendt pr. mail 
 

18.35 Godkendt Thea 

3. Godkendelse af dagsorden (B) 
Her nævnes også punkter til evt. 
 

-  Punkt 7 udgår 
Punkt 11 rykkes op efter punkt 8 da vi har 
prioriteret, at Lone deltager i et relevant 
dialogmøde i Frydenlund, og derfor bliver nødt til 
at gå kl. 19.45. 

Thea 

4. Samarbejdet med SFO (D) 
Da SFO-forældrerådet har møde 
umiddelbart inden dette, deltager de til en 
fælles drøftelse om samarbejdet. Det 
vanlige pkt. med nyt fra SFO vil derfor 
udgå. 
 

18.40 Forældrerådet har blandt andet arbejdet med 
følgende emner de sidste par år: 
- Sprogbrug  
- ”Ringe sit barn hjem” 
- Start af SFO efter undervisning – nyt initiativ 
- Selvbestemmer børn 
- Samarbejde med Klub, herunder med et særligt 
fokus på, at skolen og SFO er mobilfri, men det er 
klubben ikke. 
 
Der stilles forslag om fælles møde mellem 
skolebestyrelse, SFO- forældreråd og klubbens 
forældreråd, hvor det overordnede emne er 
samarbejde. 
Forslag til punkter: 
- Overgangen fra SFO til klub2teket 
- Transport 
- Skærmtid 
- Mobilpolitik 
- Aarhus kommune fritidspædagogiske vision 
 
Fremtidige valg til SFO-forældrerådet 
Interessen for deltagelse i rådets arbejde kunne 
måske øges ved større synlighed på Aula. 
Referater eller indsatser kunne beskrives / slås op 
her.  
 
 

Søren M 

5. Nyt fra ledelsen (O) 
 

19.00 Nye samarbejder vi har haft indledende drøftelser 
med: 
Get2sport: Et samarbejde om støtte til at få børn 
til at forblive i foreningslivet. Klub2teket går ind i 
projektet. 
Dansk Røde Kors: Intentionen er, at frivillige 
støtter op om elevernes fritidsliv, og viser både 
dem og deres forældre vigtigheden af at være 
tilknyttet foreningslivet.  

Ledelsen 



 
 
Forespørgsel fra bestyrelsen om; Hvad gør vi på 
Hasle Skole ift arbejdet med ordblinde/dysleksi? 
Pædagogisk leder Anna Schøler og 
læsevejlederne Camilla og Trine gennemgår fra 
næste skoleår sammen med klasseteams på 3. 
årgang de elever, der skal indstilles til 
ordblindetest. Det foregår i april til juni måned 
hvert år. Det er den nationale test. 
Fra sidst i august er Camilla og Anna med på 
klasseteammøder fra 4. – 9. årgang, i de klasser, 
hvor der er ordblinde elever. 
Alle ordblinde har en handleplan, der ligger i 
Meddelelsesbogen, og kan tilgås via Aula. 
Handleplanen skal fornys hvert år.  
Det er kun de elever, der kategoriseres som ”røde”, 
der kan få adgang til Nota og digitale 
skriveredskaber. 
Der er en øget opmærksomhed på netop at få 
screenet elever. Der er planer om, at der på den 
lange bane også sættes en indsats i gang ift. de 
elever, der kategoriseres som ”gule”. 
Hvis man som forælder er bekymret for om ens 
barn kan være ordblind, så er det vigtigt man 
indgår i en dialog med barnets lærere om deres 
viden om barnets skriftsproglige udvikling. 
Læreren vil efterfølgende kontakte 
Læsevejlederen, og der vil blive etableret kontakt 
til forældre om videre indsats og forløb. 
 
Nye lærere: 
Vi skal ansætte 6 nye lærere. Det skyldes, at der er 
flyttet ressourcer ift. regeringens nyeste udspil: 
Folkeskolens Kvalitetsprogram, hvor Hasle Skole 
har fået del i investeringspuljen. Derudover er der 
pensionering og en lærer, der skal flytte. 
Derudover har vi 2 barselsvikariater, der også skal 
besættes. 
Thea deltager som skolebestyrelsens 
repræsentant i ansættelsessamtalerne. 
 
Klassesammenlægning: 
Der afventes afklaring, om der er behov for 
klassesammenlægninger på 0. årgang.  
 
Forårskoncert 
Der afvikles forårskoncert tirsdag d. 29/4. Vi 
glæder os alle til denne festlige begivenhed.  
 
Åben Skole til september 
Afvikles lørdag d. 27/9 (hvert år sidste lørdag i 
september) 
Vi har fortsat gemt det glemte tøj til bod. Vil 
skolebestyrelsen stadig have en bod til Åben 
Skole? Det bekræftes, at skolebestyrelsen igen vil 
sælge ud af glemt tøj til fordel for besøg af Hjem-Is 
bilen ved skoleårets afslutning. 
 
Hasle Skole Plakat: 
Jakob Bødskov arbejder lige nu på at lave en Hasle 
Skole plakat. 



 
Maling og fornyelse af skolen indvendig: 
Skolen skal have en make-over. Vi er i proces og 
afventer fortsat arkitekternes endelige bud. Der er 
blevet forhandlet med Aarhus Ejendomme om, at 
de økonomisk står for arkitekternes plan samt 
basismaling, men at skolen også skal 
medfinansiere en lille del. Det aktuelle beløb er 
ikke på plads endnu. 
 
Principper for klassedannelse 
Principperne er ikke offentliggjort endnu, da der 
foreslås en ændring. Det blev besluttet, at der 
skabes en større fleksibilitet i forhold til den 
afsluttende proces inden ferien.  

6. Nyt fra medarbejdere (O) 
 

19.10 Fagfordelingen er i gang. Fagudvalg og klasseteam 
holder møder og inddrages i fordelingen fra uge 19 
og 4-5 uger frem. 

Irene og 
Helle 

7. Nyt fra elevrådet (O) 19.20 Punktet udgår - elevrådet deltager ikke på mødet 
 

Elevrådsrep 
 

8. Nyt fra forældre (O) 19.30 En elev har ad to omgange fået en metalsplint i 
øjet i forbindelse med undervisningen i håndværk 
og design. Sikkerheden undersøges. 

Berit 
 

9. Madordning (O, D) 
Der er frist for ansøgning d. 23.4. Lone 
sender en ansøgning. Vi drøfter 
muligheder for at varetage opgaven, 
såfremt vi udvælges. 
 

19.40 Der er indsendt en ansøgning til Aarhus 
Kommune, hvor vi har ønsket madordning for 
mellemtrin 4. – 6. årgang. Der skal være en 
fokusgruppe på skolen, der ikke får madordning i 
samme periode. 
Skolen har ønsket at vi får en ekstern leverandør til 
at levere maden.  
Det vil være frivilligt for forældre og børn om man 
vil deltage. 
Om Hasle Skole bliver en del af projektet er 
usikkert, da det bevilges ved lodtrækning. 
 
Det skal bemærkes, at hvis skolen bliver udvalgt, 
resulterer det i en ikke uanseelig arbejdsopgave 
for både ledelse og medarbejdere, hvorfor vi som 
skolebestyrelse da må forholde os til, hvilke 
arbejdsopgaver ledelsen samt de involverede 
medarbejdere da ikke skal varetage 
 

Thea, Jacob 

10. Regnskab og budget (B) 
Klavs har tidligere fremsendt budgettet. 
 

19.55 Driftsbudget og lektionsfordelingsplan blev 
vedtaget. 
 
Driftsbudget 
Bestyrelsen udtrykte en fortsat stor utilfredshed 
med, at den centrale bevilling til eksterne special-
klasselever trods ekstra tilførte ressourcer stadig 
er langt fra tilstrækkelig. Underfinansieringen er 
generelt i hele kommunen. Skolen er derfor nødt 
til at tilføre ca. 4 mio. kr. fra 
normalundervisningsområdet.  
 
Lektionsfordelingsplan 
Bestyrelsen hæftede sig ved, at det nye 
regeringsbestemte kvalitetsprogram for 
folkeskolen bevirker, at engelsk og billedkunst 
først tilbydes fra 2. årg. Til gengæld har engelsk på 
5. årg. fået tilført en ekstra lektion. 
 

Klavs 



Tysk tilbydes først fra 6. årg. og ikke som hidtil fra 
5. årg. 
 
Dansk og matematik har stadig høj prioritet. 
  
Bestyrelsen gav udtryk for, at de praktisk/musiske 
fag stadig skal have høj prioritet, og opfordrer 
derfor til, at det kan blive didaktiske elementer i 
den øvrige undervisning  
 
1. årg. har fået tilført 2 bevægelseslektioner fra 
timebanken. 
 
Desuden er der tilført en ekstra lektion til idræt på 
4. og 5. årg., sådan at svømmeundervisning kan 
have en selvstændig lektion på disse klassetrin. 
 
Lærer- og fagfordeling forventes meldt ud d. 15. 
juni (Valdemarsdag.) 
 

11. Samarbejdet i skolebestyrelsen (D,B) 
Med udgangspunkt i et kort oplæg drøfter 
vi rammerne for skolebestyrelsens 
(sam)arbejde, herunder forventninger til 
opgaven. Vi vil også drøfte, hvad der ligger 
i tilsynsforpligtelsen samt kommunikation 
mellem ledelsen og skolebestyrelsen. 
 

20.20 Punkt til et kommende bestyrelsesmøde: 
Tilsynsforpligtelsen skal defineres nærmere. 
Hvilke sager er overordnede nok til kunne blive 
behandlet i bestyrelsen. 
Foreningen Skole & Forældre har mulighed for at 
yde vejledning i dette. 

Thea 

12. Opsamling (B) 
Der er punkter fra forrige mødes evt., der 
skal følges op på: masseeksperimentet, 
frugttræer og buske, fitnessredskaber. 
 

20.45 Masseeksperimentet (4.-10. årg.):  
Projektet har denne gang fokus på jordsundhed. 
Eleverne medvirker til at indsamling af data. Sidste 
frist for tilmelding er d. 4/7, og løber i ugerne 36-39 
med endelig tilbagemelding på 
forskningsresultaterne inden jul 2025. 
Ledelsen sørger for, at personalet informeres om 
projektet på Aula. Der kan læses mere om 
projektet her: Masseeksperiment - Verdens 
største student science project 
 
Udendørs fitnessredskaber: Vi har fået fat i gratis 
fitnessredskaber og undersøgelser om 
mulighederne i gang. 
 
Trampoliner: Der er ligeledes anskaffet gratis 
trampoliner. De egner sig dog ikke til større børn. 
Derfor undersøges det om et dagtilbud i området 
kunne være interesseret. 
 

Thea 

13. Indkomne beskeder i skolebestyrelsens 
postkasse (O) 
 

20.50 Thea besvarer to indkomne henvendelser fra 
forældre. 

Catrine 

14. Evt. 
 

20.55 Informationsmøde for nye 0. klasser 
Mødet afholdes d. 17/6 kl. 17-18. 
Thea kan deltage.  
Thea spørger Iben, om hun også kan deltage. 
 
Euforiserende stof 
Det illegale salg af det euforiserende stof 
Tramadol tager til på landsplan, således også i 
boligkvarteret omkring Hasle Skole. Forældre 
finder tom emballage i villahaver, hække mv.. 
Skolen har endnu ikke fundet noget sådant på 

Thea 

https://masseeksperiment.dk/
https://masseeksperiment.dk/


skolens areal; men måske skal skolen for alle 
tilfældes skyld være i besiddelse af modgiften 
Naloxol. 
Skolen undersøger mulighederne for køb af dette, 
og om det er lovligt for personalet at anvende 
dette i tjenesten. 
 
Punkt på næste bestyrelsesmøde:  
Arbejdsdag for skolebestyrelsen. Skal vi have en 
sådan og i givet fald, findes der et egnet emne?  
 
Vi drøfter muligheden for at første temamøde 
kunne være sammen med SFO- og 
klubforældreråd. 
 
 
Informationshæfte:  
Skal skolen fortsat have et sådant, og skal den i 
givet fald være fysisk eller elektronisk? Vi drøfter 
mulighederne, og der arbejdes på en revideret og 
reduceret udgave til skoleåret 25/26. 
 

 

Næste møde er d. 21.5.25. kl. 16.30-19.00 


